
VERKIEZINGEN 2024. Welke beloftes werden (niet) gerealiseerd in Sint-Martens-Latem? En hoe 

scoort het gemeentebestuur? 

 

Links: burgemeester Pieter Vanderheyden. Rechts: de werken in de Pontstraat blijven maar aanslepen 

op — © fvv/mye 

Sint-Martens-Latem -  

Het einde van de legislatuur is in zicht en de gemeenteraadsverkiezingen in oktober komen eraan. 

Tijd om het rapport van Sint-Martens-Latem op te maken. Welke beleidsdoelstellingen werden 

behaald en hoe evalueren meerderheid en oppositie zelf de voorbije zes jaar? 

Sander Luyten 

Vandaag om 03:00 

DE WERVEN VAN DEZE LEGISLATUUR 

Nieuwe bibliotheek: gerealiseerd 

De eerste steen van de nieuwe bibliotheek in de Latemstraat werd gelegd in 2021 en het gebouw 

opende in oktober 2023. Het project draaide veel duurder uit dan vooraf gepland. De oorspronkelijke 

raming bedroeg 2,2 miljoen euro en de uiteindelijk prijs bedroeg 4,2 miljoen euro. Nog geen jaar na 

de opening doken bovendien verschillende problemen op. Zo kunnen mensen in een rolstoel niet vlot 

naar binnen omdat de deur niet automatisch opent.  

Doe de Stemtest voor Sint-Martens-LatemKies een andere gemeente 

https://nieuwsblad.be/gemeentestemtest/doe?utm_source=nieuwsblad&utm_medium=snippet&utm_campaign=gemeentestemtest#/9830/stellingen
https://nieuwsblad.be/gemeentestemtest/doe?utm_source=nieuwsblad&utm_medium=snippet&utm_campaign=gemeentestemtest


 

De nieuwe bibliotheek van Latem — © Bas Princen 

Heraanleg van de Pontstraat: niet gerealiseerd 

Het dossier waar inwoners van Latem op sociale media het meest over hebben geklaagd. De werken 

startten in 2022. Ze zouden een jaar duren, maar zijn vandaag nog steeds bezig. Niet alles wat fout 

liep, is de schuld van de gemeente. Fluvius legde voor de werken al leidingen verkeerd, de aannemer 

kon het grondwater niet voldoende laten zakken, de bodemsamenstelling was anders dan gedacht en 

toen de werken achter de rug leken, zat er plots een lek in de leiding. Dit najaar zou de Pontstraat 

klaar moeten zijn, maar zet er je geld niet op in … (Lees verder onder de foto) 

 



De Pontstraat tussen de Oude Pontweg en de Philippe de Denterghemlaan — © SLN 

Project betaalbaar wonen in Lijnstraat, niet gerealiseerd 

Om onder meer jonge gezinnen met kinderen in de gemeente te houden, kocht het bestuur in 2018 

als in 2021 grond in de Lijnstraat, vlakbij het recyclagepark. Daar moesten 18 betaalbare woningen 

komen. Zes jaar later is de eerste steen nog niet gelegd. Vlaanderen gaf een negatief advies omdat 

het vindt dat de gemeente ad hoc te werk gaat en geen globale visie heeft rond het thema wonen. 

Het volgende bestuur moet in dit dossier nieuwe beleidskeuzes maken. 

LEES OOK.VERKIEZINGEN 2024. Hoe scoren de gemeentebesturen in Vlaams-Brabant? En welke 

beloftes werden (niet) gerealiseerd? 

Behoud groene en rustige karakter van de gemeente: gerealiseerd 

Vriend en vijand zal het beamen: het is mooi wonen in het rustige en groene Latem. Dat karakter 

heeft de bestuursploeg behouden, onder meer door twee updates van een afwegingskader. Daarin 

staat onder meer hoeveel je mag verharden, hoeveel bomen iemand moet planten, … Die regels 

komen bovenop wat wettelijk is vastgelegd. (Lees verder onder de foto) 

 

© Fred Debrock 

Bouw van dorpszaal: niet gerealiseerd 

De vier ontwerpen die werden ingediend, voldeden niet aan de verwachtingen van het bestuur. Na de 

verkiezingen wordt er een nieuw dossier opgestart. De grootste zaal van Latem is De Vierschaar, met 

plaats voor 120 mensen. De nieuwe dorpszaal moet plaats bieden aan minstens 200 mensen, voor 

lezingen, prijsuitreikingen, een toneelstuk, optredens of een jeugdfuif. (Lees verder onder de foto) 

LEES OOK.GEMEENTERAPPORT. Hoe laat jouw burgemeester Sint-Martens-Latem achter? 

https://www.nieuwsblad.be/cnt/DMF20240902_93083854
https://www.nieuwsblad.be/cnt/DMF20240902_93083854
https://www.nieuwsblad.be/gemeenterapport?gemeente=sint-martens-latem


 

Burgemeester Pieter Vanderheyden — © fvv 

HET EINDRAPPORT 

De score van de meerderheid voor het gemeentebestuur: 8,5/10 

Burgemeester Pieter Vanderheyden (Welzijn) is trots dat zijn ploeg ondanks de coronacrisis en de 

oorlog in Oekraïne heel wat heeft verwezenlijkt. “En dat zonder belastingen te verhogen. We hebben 

26 miljoen euro geïnvesteerd, dubbel zoveel als de vorige legislatuur.” 

Vanderheyden verwijst onder meer naar de vele wegenwerken: “De Pontstraat loopt inderdaad 

vertraging op, maar quasi alle andere werven werden op schema afgewerkt, zoals de Groene Dreef 

en Papenaard en zelfs de Koperstraat zit op schema.” 

De kritiek dat de communicatie beter moest, is volgens Vanderheyden terecht: “We hebben veel 

geïnvesteerd in nieuwe kanalen zoals Facebook en Instagram, maar bijvoorbeeld rond wegenwerken 

was de communicatie niet ideaal. De situatie wijzigt daar ook snel. Maar het is ee uitdaging voor de 

toekomst.” 

De score van de oppositie voor het gemeentebestuur: 5/10 

“In moeilijke omstandigheden heeft de bestuursploeg haar best gedaan. Sint-Martens-Latem is nog 

steeds een aangename, groene plek om te wonen.” 

Tot daar de lovende woorden van oppositielid Kristof Vanden Berghe (LEF). “Veel beloftes zijn niet 

uitgevoerd. De prioriteiten lagen ook verkeerd, met als extreem voorbeeld de uit de hand gelopen 

kosten van de nieuwe bibliotheek. Ook de gebrekkige communicatie en het doorgeslagen 

mobiliteitsbeleid zorgen voor frustratie in de gemeente.” 



Onze burgmeester is een joviale mens die graag onder de mensen komt. Dat is belangrijk als 

bestuurder van een kleine gemeente, maar dat betekent niet dat je ook de beste bestuurder bent.” 

LEES OOK.Hoeveel weet jij over je eigen gemeente? Test het hier in onze gemeentequiz 

 

Kristof Vanden Berghe — © LEF 

 

https://www.nieuwsblad.be/cnt/dmf20240125_95459925

